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	Rezoluţie privind transparenţa şi accesul la justiţie

1. În scopul menţinerii statului de drept, Consiliile pentru  Justiţie sau organismele independente similare trebuie să facă tot ce pot pentru a garanta păstrarea unui sistem judiciar deschis şi transparent.

2. Un sistem judiciar deschis si transparent este un sistem unde:

a) Orice persoană, indiferent de calităţile sau aptitudinile sale, are acces  la justiţie sau la un sistem alternativ de soluţionare a conflictelor, care să fie acceptabil din punct de vedere financiar şi accesibil din punct de vedere al  localizării, astfel încât faţă de orice persoana publică sau privată, fizică sau juridică, toate procedurile să se desfăşoare cu uşurinţă.

b) Legislaţia, inclusiv cea a Uniunii Europene, este accesibilă şi poate fi înţeleasă cu uşurinţă.

c) Toate cauzele sunt instrumentate de către instanţele competente într-un termen rezonabil, cu cel mai mic cost rezonabil, în conformitate cu principiile justiţiei.
Pot fi stabilite reguli pentru perioadele de timp în care trebuie soluţionate cauzele, ţinându-se cont de criterii de calitate.
d) Hotărârile judecătoreşti sunt clar motivate şi făcute publice. Publicarea se face ţinându-se cont de protecţia datelor, protecţia vieţii private, securitatea personală şi confidenţialitatea.

e)  Se ţine cont de interesele bine întemeiate ale celor care sunt implicaţi în procedurile judiciare (cum ar fi părţile, victimele şi martorii) sunt luate în considerare şi toate sunt tratate cu consideraţie şi corectitudine.

f) Puterile executivă şi/sau legislativă au obligaţia de a asigura fonduri suficiente sistemului judiciar.
Bugetul trebuie să fie elaborat într-o manieră transparentă şi executat în mod convenabil.

3. În îndeplinirea responsabilită-ţilor lor, Consiliile pentru Justiţie sau organismele independente similare ar trebui:
i) Să asigure transparenţa procedurii prin care Consiliul îşi îndeplineşte toate atribuţiile sale.
ii) Să ofere informaţii suficiente publicului şi mass-mediei, pentru a garanta o percepţie exactă a populaţiei cu privire la înfăptuirea justiţiei.
iii) Să facă rapoarte regulate privind modul în care îşi îndeplinesc atribuţiile.
Adoptată la Bucureşti (RO), în 29 mai 2009.
	Resolution on Transparency and Access to Justice
1. Councils for the Judiciary or similar independent bodies, in order to maintain the rule of law, must do all they can to ensure the maintenance of an open and transparent system of justice.
2. An open and transparent system of justice is a system where:   

a) Each person, whatever his background or abilities, has access to justice or to a system of  alternative dispute resolution, financially affordable and at  accessible locations, so that all  proceedings can be easily  brought against any person  whether public or private, natural or legal.
b) Legislation, including EU legislation, is accessible and can easily be understood

c) All proceedings are dealt with by the competent jurisdictions within a reasonable time, at the  lowest reasonable cost, consistent with the principles of  justice.
Standard time periods can be established for different categories of cases taking into account quality standards.

d) Judicial decisions are clearly  reasoned and made public. Publication takes into account  data protection, privacy, personal security and confidentiality

e) The well-founded interests of all  those involved in judicial proceedings (such as parties, victims and witnesses) are taken into account and all are treated with consideration and fairness
f) The  Executive and/or Legislative Powers have a duty to provide sufficient funds for the judicial system.
The budget must be prepared in a transparent manner and duly implemented.

3. Councils for the Judiciary or similar                 independent bodies should  in discharging their responsibilities:   

i) Ensure transparency in the way in which the Council discharges all its functions.

ii)  Provide sufficient information to the public and the media, to ensure the accurate perception of the administration of  justice by the public.

iii) Report regularly on how it has
discharged its functions.
Adopted in Bucharest (RO), 29 may 2009.

	Résolution sur la transparence et l’accès à la Justice
1.Pour préserver l’état de droit, les Conseils  de la  Justice ou  les organes indépendants  similaires doivent faire tout ce qui est dans  leur pouvoir pour garantir le maintien d’un système judiciaire ouvert  et transparent.

2. Un  système  judiciaire  ouvert et

transparent est un système où:

a) chaque personne, quelles que  soient ses conditions ou ses capacités, a accès à la justice ou à un système alternatif de résolution des conflits dans des conditions financièrement acceptables et dans des lieux accessibles, de telle sorte que toutes les procédures puissent facilement être menées à l´égard de toutes personnes, publiques ou privées, physiques ou morales.

b) La législation, y compris la législation de l’Union européenne, est accessible et doit être  facilement compréhensible.

c) Les juridictions compétentes traitent toutes les affaires dans un  délai  raisonnable, aucoût
raisonnablement le plus bas, en cohérence avec les principes de la justice.
Des normes de délai peuvent être fixées pour les différentes catégories d’affaires, en tenant
comptes des critères de qualité.

d) Les décisions de justice sont clairement motivées et rendues en  public. La publicité tient compte de  la protection des données, la
protection de la vie privée, la sécurité des personnes et la confidentialité.
e) Les intérêts bien fondés de toutes  les personnes concernées par les  procédures judiciaires (parties, victimes, témoins) doivent tous être pris en compte et être traités avec considération et équité.

f) Les pouvoirs législatif et/ou exécutif ont le devoir de fournir les moyens suffisants pour le système judiciaire.
Le budget doit être élaboré de manière transparente et convenablement exécuté.

3. Les Conseils de la Justice ou les organes similaires  indépendants devraient, en assumant leurs responsabilités :
i) Assurer la transparence de la procédure par laquelle le Conseil assume toutes ses fonctions
ii)  Fournir une information suffisante au public et aux médias, afin de garantir une perception appropriée de l´administration de la justice par la population

iii) Faire rapport régulièrement sur la manière dont ils se sont chargés de leurs fonctions.
Adopté à Bucarest (RO), le 29 mai 2009.



